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Protokół nr 11/2023 

z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego 

w dniu 25 października 2023 roku 

 

WAK.0012.3.11.2023 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w Starostwie Powiatowym w Legionowie. 

Przewodniczący komisji Pan Piotr Choroś otworzył posiedzenie, witając członków komisji 

i obecnych gości. Lista obecności Radnych i Gości na posiedzeniu stanowi załącznik Nr 1 

i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zlewnia w Dębem – ogólne zadania. Zagrożenia przeciwpowodziowe oraz 

melioracja wodna w Powiecie Legionowskim. 

4. Omówienie podejmowanych przez Zarząd działań mających na celu zapewnienie 

bezpieczeństwa na drogach powiatowych i ciągach dla pieszych,                             

w rozpoczynającym się sezonie zimowym 2023/2024. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący komisji przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia zaproponowanego 

porządku obrad: 

 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Przewodniczący komisji przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

 

 

3. Zlewnia w Dębem – ogólne zadania. Zagrożenia przeciwpowodziowe oraz 

melioracja wodna w Powiecie Legionowskim. 

 

Przewodniczący komisji poinformował, że Zarząd Zlewni w Warszawie przekazał 

informacje dotyczące inwestycji pn. „Rozbudowa prawego wału przeciwpowodziowego 

rzeki Wisły na odcinku Jabłonna – Nowy Dwór Maz.” – stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. Materiał został przekazany członkom komisji drogą elektroniczną.  

 

Następnie zwrócił się z prośbą do Kierownika Referatu Zarządzania Środowiskiem o 

przedstawienie informacji. 
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Pan Hubert Macioch przedstawił informacje w zakresie realizacji powyższej inwestycji – 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Dodał, że przedstawiona informacja została 

przekazana również Przewodniczącemu Rady Powiatu w Legionowie. 

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję, w 

której kolejno udział wzięli. 

 

Pan Piotr Choroś zapytał o inne zagrożenia, w Powiecie Legionowskim? 

 

Pan Hubert Macioch odpowiedział, że w powiecie jest zapora boczna Jeziora 

Zegrzyńskiego, wał przeciwpowodziowy Narwi i fragment obwałowania Narwi na terenie 

Gminy Serock, ale obecnie nie są odnotowywane żadne niepokojące sytuacje. Dodał, że 

to wszystko zależne jest od poziomu wody na tych zbiornikach. 

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący komisji przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

 

4. Omówienie podejmowanych przez Zarząd działań mających na celu 

zapewnienie bezpieczeństwa na drogach powiatowych i ciągach dla 

pieszych, w rozpoczynającym się sezonie zimowym 2023/2024. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Utrzymania i 

Zarządzania Drogami o omówienie tematu. 

 

Pan Piotr Kostecki powiedział, że 1 września br. Zarząd Powiatu podpisał trzy umowy w 

zakresie zimowego utrzymania dróg na terenie Powiatu Legionowskiego: 

 

1) dwie umowy dotyczące całodobowego wykonywania prac z zakresu zimowego 

utrzymania dróg; 

Dodał, że w ramach tego zadania zamawiający przewidział działania polegające 

na: 

a) odśnieżeniu dróg i ulic na całej szerokości jezdni i pobocza, wraz z 

zatokami autobusowymi; 

b) zwalczaniu śliskości pośniegowej, gołoledzi i lodowicy na całej szerokości 

jezdni, wraz z zatokami autobusowymi; 

c) odśnieżeniu dróg i ulic z poboczami wraz ze zwalczaniem śliskości 

pośniegowej, gołoledzi i lodowicy na całej szerokości jezdni, wraz z 

zatokami autobusowymi. 

2) jedna umowa dotycząca całodobowego wykonywania prac z zakresu zimowego 

utrzymania powierzchni utwardzonych. Nadmienił, że  prace będą polegały na 

likwidacji śliskości mieszanką piaskowo - solną wraz z usunięciem śniegu z 

powierzchni utwardzonych - chodnik, ścieżka rowerowa, zatoka parkingowa, 

zatoka postojowa, peron przystankowy itp. 

Pan Piotr Kostecki poinformował, że umowy obowiązują w terminie 15.11.2023 r. – 

15.04.2024r. 
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Dodał, że długość sieci dróg powiatowych wynosi 114,938 km. Zaznaczył, że w celu 

usprawnienia działań sieci dróg powiatowych zostały one podzielone na dwa rejony: 

1) drogi na terenie Gminy Nieporęt, Miasta Legionowo i Gminy Wieliszew oraz ul. 

Piusa w Gminie Jabłonna; 

2) drogi na terenie Gminy Serock oraz dwie drogi powiatowe w Gminie Jabłonna i 

jedna droga w Gminie Wieliszew. 

Kolejno Pan Piotr Kostecki powiedział, że chodników jest ponad 110 tyś. m2.  

Nadmienił, że wykonawcą prac w rejonie pierwszym będzie firma „ROBSON – Robert 

Chymkowski” – kwota umowy 58.892,94 zł, a w rejonie drugim „STAMEL – Stanisław 

Stachnik” – kwota umowy 532.844,85 zł.  

Dodał, że do obowiązków wykonawców należy:  

1) zapewnienie odpowiedniej liczby sprzętów i pracowników oraz całodobową 

łączność; 

2) rozpoczęcie wykonania przedmiotu umowy w czasie nie dłuższym niż 20 minut od 

otrzymania polecenia wyjazdu od dyżurnego koordynującego akcję. 

Nadmienił, że zapisy umowy przewidują również nałożenie kar w przypadku 

niewykonania jej zapisów.   

 

Pan Piotr Kostecki zaznaczył, że są dwa standardy utrzymania dróg: Standard A i 

Standard B. Różnią się tym, że w Standardzie A jest używana sól, a w Standardzie B 

mieszanka piaskowo – solna, gdzie 80 % stanowi piasek. Skuteczniejsze jest używanie 

soli, ale jest ona również droższa w jednostkowych cenach. Nadmienił, że z uwagi na 

zapewnienie bezpieczeństwa preferowane jest korzystanie ze Standardu A. 

 

Następnie Pan Piotr Kostecki powiedział, że jeżeli chodzi o całodobowe wykonywanie prac 

z zakresu zimowego utrzymania powierzchni utwardzonych to jest jeden wykonawca 

„ROBSON – Robert Chymkowski”. Wartość umowy wynosi 162.000,00 zł. 

 

Dodał, że do obowiązków wykonawcy należy: 

1) wykonywanie zadań zgodnie z przyjętymi standardami, poleceniami osób 

upoważnionych przez Zamawiającego (dyżurnego koordynującego akcję); 

2) zapewnienie odpowiedniej liczby sprzętu i ludzi (co najmniej 5 pojazdów – 

traktorek, lekki ciągnik, mini ładowarka itp.); 

3) zapewnienie odpowiedniej ilości środków chemicznych (sole) i uszorstniających 

nawierzchnię (piasek); 

4) zapewnienie całodobowej stałej łączności telefonicznej; 

5) rozpoczęcie wykonania przedmiotu umowy w czasie nie dłuższym niż 20 minut 

od otrzymania polecenia wyjazdu od dyżurnego koordynującego akcję, przy 

czym Zamawiający uzna za takie rozpoczęcie, wyjazd sprzętu i ludzi ze 

wskazanej bazy Wykonawcy uzbrojonych w niezbędne wyposażenie i środki 

zwalczania śliskości,; 

6) przeprowadzenie i zakończenie zleconej jednokrotnej usługi działań w czasie 

nie dłuższym niż 6 godzin od otrzymania polecenia wyjazdu od dyżurnego 

koordynującego akcję. 

Pan Piotr Kostecki powiedział, że została podpisana również umowa na montaż i obsługę 

GPS z firmą „SATIS GPS Sp. z o.o.”. Nadmienił, że z ramienia zamawiającego 

wyznaczono dyżurnych koordynujących akcję zimowego utrzymania dróg. 
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Dyżurni koordynujący akcję upoważnieni są w szczególności do: 

 

1) kontaktów z Wykonawcą; 

2) wydawania Wykonawcy dyspozycji i poleceń o podjęciu działań; 

3) kontroli jakości wykonanych usług oraz czasu w jakim zostały wykonane; 

4) dokonywania odbiorów oraz zatwierdzania wykazu wykonanych usług. 

 

Dyżurny prowadzi dziennik akcji zima, w którym zapisuje chronologicznie 

panujące warunki atmosferyczne, dyspozycje wydane Wykonawcy, przeprowadzone 

kontrole i odbiory, wyniki kontroli, uwagi i zgłoszenia od Wykonawcy, służb 

porządkowych i mieszkańców itp. 

 

Podsumowując Pan Piotr Kostecki przedstawił porównanie. Na utrzymanie zostały 

podpisane dróg umowy na łączną kwotę w sezonie:  

1) 2023/2024 – 1.273.737,79 zł; 

2) 2022/2023 – 1.166.896,42 zł.  

Przewodniczący komisji podziękował za szczegółowe omówienie tematu i zaproponował 

dyskusję, w której kolejno udział wzięli. 

 

Pan Mirosław Kado zapytał, który wykonawca będzie odśnieżał rondo przy ul. Piusa? 

 

Pan Piotr Kostecki powiedział, że to jest lokalizacja rejonu 1 i usługę realizuje tam 

wykonawca „ROBSON – Robert Chymkowski”. 

 

Pan Mirosław Kado poprosił o podanie ilości chodników w kilometrach. Pan Piotr Kostecki 

powiedział, że informacja zostanie udzielona Radnemu w terminie późniejszym, ponieważ 

powiat nie odśnieża wszystkich chodników. Dodał, że zgodnie z ustawą o samorządzie 

gminnym, za czystość przy posesji odpowiada jej właściciel.  

 

Pan Zenon Durka powiedział, że proponowałby rozważyć wykonanie chodnika vis a vis 

cmentarza w Legionowie przy parkingu „przy lasku”. 

 

Pan Piotr Kostecki powiedział, że przekaże prośbę do Wydziału Inwestycji i Remontów. 

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Przewodniczący przystąpił              

do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

 

 

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. Przewodniczący komisji zwrócił się do Skarbnika Powiatu Legionowskiego o omówienie projektu uchwały będącej w kompetencji komisji.  

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w kompetencji komisji są następujące zmiany, 

które są zawarte w projekcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 308/XLVII/2022 Rady 

Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2023:  

1) zmniejszenie planu wydatków o kwotę 2.000,00 zł, zaplanowanych na wpłatę na 

Fundusz Wsparcia Policji na dofinansowanie kosztów realizacji działań niezbędnych 

dla potrzeb Komendy Powiatowej Policji w Legionowie, w tym w zakresie 

podniesienia bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie zgodnie z art. 13 
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ust. 3 ustawy z dnia 6 kwietnia 1990 r. o Policji w związku ze zwrotem 

niewykorzystanych środków na rachunek Starostwa Powiatowego w Legionowie; 

2) zwiększenie planu wydatków o kwotę 10.000,00 zł tytułem wpłaty na Fundusz 

Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej, na dofinansowanie przez Powiat zakupu 

środków ochrony indywidualnej dla funkcjonariuszy Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Legionowie.   

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję. W związku z brakiem zgłoszeń, Przewodniczący komisji przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania:  

 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

 

 

6. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

  Do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. Protokół nr 10/2023 z posiedzenia 

Komisji Porządku Publicznego w dniu 20 września 2023 r. został przyjęty następującym 

podziałem głosów:  

 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

        

 

 

7. Wolne wnioski. 

 

Pan Przemysław Cichocki zaprosił na wydarzenie, które odbędzie się w dniu                    

26 października br. – I Forum Współpracy Międzysektorowej Powiatu Legionowskiego.  

 

 

 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknął Przewodniczący Pan Piotr Choroś.  

 

 

Przewodniczący 

Komisji Porządku Publicznego 

        

        Piotr Choroś 
 

Protokół sporządziła Agata Szraga 


